
 

 

DÁM Önkormányzati Társulás 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
mely készült a DÁM Önkormányzati Társulás 

2015. március 12-én 13:30 órakor tartott Társulási tanácsi ülésén 
 
 
Az ülés helye: Hegyhát Integrált Szociális Intézmény ebédlője 
 
Jelen vannak: a mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Porga Ferenca Társulás elnök köszöntötte a jelenlévőket 13:30 órakor megnyitotta az ülést, 
és megállapította, hogy az ülés összehívása szabályszerű volt, a társulási tanács 31 település 
közül 20 település képviselője jelenlétével, 1233 szavazatból 765 szavazattal határozatképes.  

 
Javasolta jegyzőkönyv-vezetőnek Bicskey Mónikát. A hitelesítők személye Gulyásné dr. 
Könye Katalin a székhely település jegyzője, valamint Dr. Vanya-Szabó Ágnes a székhely 
település aljegyzője. 
 
A Társulási Tagok egyhangúlag elfogadták a jegyzőkönyv-vezető személyét. 
 

Napirendi javaslat: 
 

1. A Hegyhát Integrált Szociális Intézmény bentlakás Házirendjének módosítása 
Előadó: Porga Ferenc 
 

2. A Tamási és Környéke Szociális Központ SZMSZ-ének, és Szakmai Programjának 
módosítása 
Előadó: Porga Ferenc elnök 
 

3. A Hegyhát Integrált Szociális Intézmény érdekképviseleti fórumaiba tagok kijelölése 
Előadó: Porga Ferenc elnök 
 

4. Gyepmesteri feladatok ellátása a DÁM Önkormányzati Társulás keretein belül. 
 
5. Pályázat beadása a Tamási és Környéke Szociális Központ közalkalmazotti létszám 

leépítése miatt 
Előadó: Porga Ferenc elnök 
 

6. Az államháztartási törvény változásának kihatása a DÁM Önkormányzati Társulás 
intézményeire. 
Előadó: Porga Ferenc elnök 
 

7. Egyebek 
 
Porga Ferenc elnök a napirendi pontok elfogadását javasolta.  
A Társulási Tanács egyhangúlag elfogadta a javaslatot, a napirendi pontokat. 



 
Porga Ferenc elnök köszöntötte a Társulási ülés vendégeit, az OTP Bank részéről Bencsics 
Zoltánt a Tamási fiók vezetőjét és az önkormányzati csoport vezetőjét Fehérné Priger Jolánt, 
valamint Bognár Szilveszter Rendőrkapitányt.  
 
Átadta a szót Fehérné Priger Jolánnak. 
 
Fehérné Priger Jolán köszöntött mindenkit, majd tájékoztatta a jelenlévőket a 2015. évre 
vonatkozó változásokról. Elmondta, hogy egy banki konstrukciót eltöröltek, ami a munkabér 
hitel volt, ehelyett a folyószámlahitel nyújt hasonló lehetőségeket. A folyószámlahitel 
számlavezetéshez kapcsolódik, viszont előnye, hogy ingatlanfedezetet nem igényel.  
 
Az éven túli hiteleknél a forintosítási törvény miatt január 1-jével szigorítás történt, ezért kér 
mindenkit, hogy aki szeretne idén még hitelt felvenni uniós támogatáshoz, akkor tervezze be, 
mivel március 15-ig az adatszolgáltatást a Magyar Államkincstár felé meg kell tenni. Ha nincs 
betervezve, akkor később kormány engedélyeztetni kell. Az elmúlt évben volt olyan 
tapasztalat, hogy három – négy hónapig is elhúzódott a hitelfelvétel, így a beruházás csúszott, 
a közbeszerzést addig nem tudták kiírni, sőt volt olyan beruházás, ahol a tavalyi évben 
megkérték a kormányengedélyt, de nem tudott megvalósulni csak az idei évben. Érdemes 
előre gondolkodni. Többen éltek az MNB finanszírozott hitellel, és meg is hosszabbították, 
ami egy kedvező kamatozású hitel, jelenleg évi 4-5 %. Vannak olyan önkormányzatok ahol az 
üzemeltetési feladatokat Kft-be szervezték ki, nekik szintén tudnak, biztosítani hitelt. A január 
1-jei szigorítás rájuk is vonatkozik, tehát a 100% tulajdonban lévő társaságnál szintén 
kormányengedély kell, ha naptári éven túli hitelt szeretnének felvenni, viszont a 
folyószámlahitelnél nem szükséges.  
 
Elmondta, hogy nyugodtan bárki megkeresheti, felhívhatja, szívesen ad felvilágosítást és segít 
megoldást találni a problémákra. Az OTP Bank Nyrt. egy stabil tőkeellátottságú pénzintézet, 
melynél a vezetés és a menedzsment magyar. Biztatott mindenkit, hogy nyugodtan 
forduljanak az OTP Bank Nyrt-hez. Megköszönte a lehetőséget, majd átadta a szót Bencsics 
Zoltánnak. 
 
Bencsics Zoltán elmondta, hogy Fehérné Priger Jolán és Gajánné Bolvári Magdolna az egész 
megyében intézik és irányítják az önkormányzati üzletágat. Szívesen nyújtanak segítséget a 
kistérségben elhelyezkedő önkormányzatoknak. Megköszönte a lehetőséget és további 
eredményes tárgyalást kívánt. 
 
Porga Ferenc elnök megköszönte a részvételt, majd átadta a szót Bognár Szilveszter 
rendőrkapitánynak. 
 
Bognár Szilveszter rendőrkapitány tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a tavalyi évben az 
Országos Rendőr Főkapitányság elrendelt egy 24 órás közterületi jelenlét programot, a 
lényege az, hogy a megye havi 6000 óra, a Tamási kapitányság havi 1000 óra túlórát kapott. 
Eredményeképp a bűncselekmények száma majdnem 15%-kal, a vagyon elleni 
bűncselekmények száma több mint 30%-kal csökkent, úgy gondolja nagyon eredményesen 
használták ki ezt a túlóra számot.  A programot 2015. június 30-ig meghosszabbították.  
 
Tájékoztatta a polgármestereket, hogy ha bárhol felmerül közbiztonsági deficit, vagy olyan 
probléma melyben kell a rendőri segítség, tudnak túlórát biztosítani, illetve rendőri jelenlétet 
fokozni. Megköszönte a lehetőséget, és minden jót kívánt a polgármestereknek. 
 
 



1. napirendi pont:A Hegyhát Integrált Szociális Intézmény bentlakás Házirendjének 
módosítása 

Előadó: Porga Ferenc 
 

Porga Ferenc elnök elmondta, hogy az előterjesztést mindenki megkapta, mely szerint 
jogszabályi változások miatt volt szükség a Hegyhát Integrált Szociális Intézmény 
Házirendjének módosítására. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolta a 
napirendet. Megkérdezi az Intézményvezetőt, hogy kíván-e hozzászólni az elmondottakhoz. 
 
Biró Kornélia  Intézményvezető nem kívánta kiegészíteni az elhangzottakat. 
 

Porga Ferenc elnök kérdés, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatát. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.:; 24 118   sz.a.: 765 szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 765 szavazat:  24 118 fő 
A Társulási Tanács  IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 
 
7/2015. (III. 12.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat: 

A DÁM Önkormányzati Társulás Tanácsa a Hegyhát Integrált Szociális Intézmény 
bentlakásos Házirendjeit a mellékletek szerint elfogadja. 

Határidő: azonnal 
Felelős: a társulás elnöke 
 
 

2. napirendi pont: A Tamási és Környéke Szociális Központ SZMSZ-ének, és Szakmai 
Programjának módosítása 

Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a módosításokra az értényi telephely 
megszűnése miatt volt szükség. A Pénzügyi Bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolta a 
napirendet. Megkérdezi az Intézményvezetőt, hogy kíván-e hozzászólni a napirendhez. 
 
Szabadosné Vastag Edina Intézményvezető nem kívánta kiegészíteni az elhangzottakat. 
 
Porga Ferenc elnök elmondta, hogy az értényi telephely létszáma átcsoportosításra kerül. 
 
Átadta a szót Tok Csabáné pénzügyi ügyintézőnek. 
 
Tok Csabáné elmondta, hogy az előzetes egyeztetések alapján a Nemzeti és Rehabilitációs 
Szociális Hivatal felé intézett kérelemben a Gyönki Idősek klubjába 5 fő, a Pári Idősek 
klubjába 10 fő és az Iregszemcsei Idősek klubjába 5 fő átcsoportosítását kérte a Társulás. 
 
Porga Ferenc elnök kérdés, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatát. 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.:; 24 118   sz.a.: 765 szavazat 



NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 765 szavazat:  24 118 fő 
A Társulási Tanács  IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 
 
8/2015. (III. 12.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat: 

A DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsa megtárgyalta és a melléklet szerinti 
tartalommal elfogadta a Tamási és a Városkörnyéki Önkormányzatok Szociális Integrációs 
Központja (7090 Tamási Rákóczi u. 1.) Alapító okiratának, SZMSZ-ének és Szakmai 
programjának módosítását és egységesbe foglalt okiratait. 
Felhatalmazza az elnököt, hogy a működési engedély módosításához nyújtsa be az egységes 
dokumentumokat a Tolna Megyei Kormányhivatal felé. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: a társulás elnöke 
 
 

3. napirendi pont: A Hegyhát Integrált Szociális Intézmény érdekképviseleti fórumaiba 
tagok kijelölése 

Előadó: Porga Ferenc 
 
Porga Ferenc elnök ismertette a napirendi pontot, majd elmondta, hogy a Gyönki Intézmény 
érdekképviseleti fórumába kötelező feladat tagokat delegálni. Az érintettekkel történt 
egyeztetés szerint javasolta Gyönk tekintetében Andrási Zoltánné Varsád település 
polgármesterét, Pusztai László Nagykónyi település polgármesterét, Értény-Barnahát 
tekintetében Gománné Szabó Zsuzsannát. A Pénzügyi Bizottság egyhangúlag támogatta a 
napirendi pontot. Megkérdezi az Intézményvezetőt, hogy kíván-e hozzászólni. 
 
Biró Kornélia  Intézményvezető elmondta, hogy amennyiben van kérdés, szívesen válaszol. 
 
Porga Ferenc elnök kérdés, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatát. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.:; 24 118   sz.a.: 765 szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 765 szavazat:  24 118 fő 
A Társulási Tanács  IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 
 
9/2015. (III. 12.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat: 

A DÁM Önkormányzati Társulás Tanácsa az általa fenntartott bentlakásos szociális 
intézmény érdekképviseleti fórumaiba Gyönk székhelyre Andrási Zoltánné, a Nagykónyi 
telephelyre Pusztai László, az Értény-Barnaháti telephelyre Gománné Szabó Zsuzsanna 
polgármestereket jelöli ki. Az érdekképviseleti fórumokba kijelölt polgármesterek mandátuma 
a következő helyi önkormányzati választások időpontjáig szól. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: a társulás elnöke 



4. napirendi pont: Gyepmesteri feladatok ellátása a DÁM Önkormányzati Társulás 
keretein belül 

Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök elmondta, hogy korábban már szóba került, hogy a Társulás vizsgálja 
meg annak a lehetőségét, hogy ezt a kötelező önkormányzati feladatot hogyan, milyen módon 
lehetne legolcsóbban és leghatékonyabban ellátni.  
Felkérte Dr. Vanya-Szabó Ágnes aljegyzőt, hogy tekintse át a jogi lehetőségeket. A 
vonatkozó jogszabályok legfontosabb részeit kigyűjtötte, mely látható volt az 
előterjesztésben.  
 
Négy lehetőség került felvázolásra. A gyepmesteri feladat létrehozása nem egyszerű feladat, 
számos kötelezettséggel jár, mind eszköz oldalról, mind személyi téren. Az egyik lehetőség, 
hogy minden önkormányzat egy külső céget bíz meg, azzal, hogy el tudja látni ezt a kötelező 
feladatát. Tamási Városnak a székesfehérvári Alpha-Vet Kft.-vel van szerződése. Az 
előterjesztés tartalmazza a cég díjait.  
A másik lehetőség, hogy az önkormányzat egyénileg gondoskodik a feladatról, tehát ez azt 
jelenti, hogy minden önkormányzat egy gyepmesteri telepet tart fenn és annak a törvényi 
feltételeit biztosítja.  
A harmadik a kistérségi vagy részben kistérségi feladatellátás, például a települések közösen 
kötnek egy megállapodást egy külsős céggel, mely lehetőséget adhat az árkedvezményre.  
A negyedik lehetőség pedig, hogy a kistérségi települések közösen hoznak létre egy 
gyepmesteri telepet, melynek a fenntartója a Társulás lesz. Ehhez az kell, hogy valamely 
település felvállalja a telephely létrehozásának feladatait, ezt követően pedig lehetne egy 
közös fenntartásban gondolkodni, előnye, hogy a kilométer díjat, a készenléti díjat és az 
ellátási díjakat is lehetne csökkenteni. Esetleg egy nagyobb működési engedély céggel lehetne 
tárgyalni, hogy a közösen létrehozott telephely hozzá tartozna, mellyel az árakat lehetne 
csökkenteni a kistérségen belül.  
Megkérdezi Dr. Vanya-Szabó Ágnes aljegyzőt, hogy kívánja-e kiegészíteni az elhangzottakat. 
 
Dr. Vanya-Szabó Ágnes elmondta, hogy nem kívánja kiegészíteni, mert véleménye szerint 
részletes tájékoztatást nyújtott az elnök úr. Amennyiben kérdés van, szívesen válaszol.  
 
Porga Ferenc elnök elmondta, hogy Tamási városa nem tervezi a gyepmesteri telep 
létrehozását, de ha valamelyik település elvállalja, minden segítségre számíthat. 
  
Átadta a szót Kelemen Csaba Regöly Község polgármesterének. 
 
Kelemen Csaba polgármester elmondta, hogy Regöly település megpróbálja felvállalni a 
telephely létrehozását. Több megoldáson gondolkodnak, de szeretnének az Alpha-Vet Kft-vel 
is tárgyalni, 2-3 hónapos türelmet kért a polgármesterektől és amint megtalálták a 
legmegfelelőbb megoldást, azt a Társulás elé fogja terjeszteni. 
 
 
Porga Ferenc elnök kérdés, vélemény, hozzászólás hiányában javasolta, hogy határozatot a 
fentiekre tekintettel ne hozzon a Társulás. 
 
A javaslatot mindenki egyhangúlag elfogadta. 
 
 



5. napirendi pont: Pályázat beadása a Tamási és Környéke Szociális Központ 
közalkalmazotti létszám leépítése miatt 

Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök ismertette a napirendi pontot és elmondta, hogy az értényi telephely 
megszűnése miatt 1 fő közalkalmazotti létszámcsökkentés vált indokolttá, így a felmerülő 
költségekre pályázatot nyújt be a Társulás. 
 
Porga Ferenc elnök kérdés, vélemény, hozzászólás hiányában szavazásra bocsátotta a 
napirendi pont határozat javaslatát. 
 
IGEN SZAVAZAT: Összesen: l.sz.:; 24 118   sz.a.: 765 szavazat 
NEM SZAVAZAT:   - 
TARTÓZKODÁS:  - 
 
A résztvevő települések összes szavazata és lakosságszáma 765 szavazat:  24 118 fő 
A Társulási Tanács  IGEN szavazattal – egyhangúlag - meghozta az alábbi határozatot: 
 
10/2015. (III. 12.) sz. DÁM Önkormányzati Társulás Társulási Tanácsi Határozat: 

1. A DÁM Önkormányzati Társulás Tanácsa 6/2015. (II.12.) számú határozatával döntött 
az általa fenntartott Tamási és Környéke Szociális Központnál (7090 Tamási, Rákóczi 
u. 1.) – mint költségvetési szervénél – 1 fő főfoglalkozású, határozatlan idejű, 
közalkalmazott jogviszonyának megszüntetéséről. 

 
2. A Társulás nyilatkozik, hogy létszámcsökkentési döntéséből – intézményenként – 

egyértelműen beazonosíthatóak a megszüntetett álláshelyek, amelyekből 2015. évben 
fizetési kötelezettsége keletkezik: 

 

Intézmény megnevezése 
2015. évi 

költségvetés 
nyitó létszáma 

Létszám 
csökkentés 

2015. (II..12.) 

Létszám csökkentést 
követő engedélyezett 

létszám 
Hegyhát Integrált Szociális 
Intézmény (Gyönk) 

186 fő 0 fő 186 fő 

Iregszemcse és Környéke 
Szociális és Gyermekjóléti 
Ellátási Intézmény 

46 fő 0 fő 46 fő 

Tamási és Környéke 
Szociális Központ 

41 fő 1 fő 40 fő 

Összesen: 273 fő 1 fő 272fő 
 

3. A DÁM Önkormányzati Társulás nyilatkozik, hogy a Magyarország 2015. évi 
központi költségvetéséről szóló 2014. évi C. törvény 3. melléklet 2. pontja szerinti 
igénylés keretében e foglalkoztatott után támogatásban nem részesült, 
 

4. A Társulási tanács nyilatkozik, hogy a létszámcsökkentéssel érintett álláshelyen 
foglalkoztatott – jogviszonyban töltött ideje folyamatosságának megszakítása nélküli – 
foglalkoztatására a települési önkormányzat költségvetési szerveinél, az 
előreláthatólag megüresedő álláshelyeken vagy a tervezett új álláshelyeken, szervezeti 
változás, feladatátadás következtében az igénylő fenntartói körén kívüli munkáltatónál 
nincs lehetőség. 



 
5. A Társulási tanács nyilatkozik, hogy az intézményei létszámhelyzetének és az 

intézmények közötti tervezhető létszám- és álláshely-átcsoportosítás lehetőségének 
felülvizsgálata függvényében döntött a létszámcsökkentésről. 
 

6. A Társulási tanács pályázatot nyújt be a települési önkormányzatok és társulásaik 
létszámcsökkentési döntéseivel kapcsolatos egyszeri költségvetési támogatás 
igénylésének, döntési rendszerének, folyósításának és elszámolásának részletes 
feltételeiről szóló felhívásra 
 

7. A Társulási tanács felhatalmazza az elnököt, hogy a szükséges intézkedéseket tegye 
meg.  
 

 
      Határidő: 2015. április 10. 
      Felelős: a társulás elnöke 
 
 
 

6. napirendi pont: Az államháztartási törvény változásának kihatása a DÁM 
Önkormányzati Társulás intézményeire 

Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök tájékoztatta a résztvevőket, hogy az államháztartásról szóló 2011. évi 
CXCV. törvény változása alapján, azok az Intézmények, amelyeknél az alkalmazotti létszám 
nem éri el a 100 főt, nem lehetnek önállóan gazdálkodók.  
 
A Társulás intézményei közül, a Hegyhát Integrált Szociális Intézménynél az alkalmazotti 
létszám meghaladja a 100 főt, a Tamási Szociális Központ és az Iregszemcsei Ellátási 
Intézmény állományi létszáma viszont nem felel meg a törvényi előírásoknak. Három 
megoldási módról olvashattak az előterjesztésben. Az egyik, hogy a Tamási Intézmény 
gazdálkodása a Tamási Közös Hivatalhoz települ, ugyanez a módszer az Iregszemcsei 
intézmény esetében ott pedig az Iregszemcsei Önkormányzat látná el ezt a feladatot. A másik 
variáció, hogy a Gyönki Hegyhát Integrált Szociális Intézményhez integrálódna a két 
Intézmény gazdasági részlege. A harmadik lehetőség, hogy gazdasági ellátó szervezetet hozna 
létre a Társulás, amely mindhárom Intézmény pénzügyi - gazdálkodási feladatait ellátja.  
 
Megkérte Katz Gyula István és Süvegjártó Csaba polgármestereket, hogy a jegyzőikkel, a 
pénzügyi vezetőikkel beszéljék át. Elmondta, hogy megkérte Tok Csabáné pénzügyi 
ügyintézőt, és Dr. Vanya-Szabó Ágnes aljegyzőt, hogy vizsgálják meg, hogy a Társulás tudna 
e működtetni egy gazdasági részleget, valamint, hogy a költségvetési keret változatlan tudna e 
maradni. 2015. július 1-jétől megoldást kell találni. A Pénzügyi Bizottság javaslata, hogy a 
határozatot a következő Társulási ülésen hozza meg a Társulás. 
 

 
Porga Ferenc elnök kérdés, vélemény, hozzászólás hiányában javasolta, hogy a fentiekre 
tekintettel a következő (áprilisi) Társulási ülésen hozzon határozatot a társulási tanács. 
 
A javaslatot mindenki egyhangúlag elfogadta. 
 
 



 
7. napirendi pont: Egyebek 

Előadó: Porga Ferenc 
 
 
Porga Ferenc elnök tájékoztatta a jelenlévőket az előző Társulási ülésen tárgyalt 
áldozatsegítő bűnmegelőző munkatárs foglalkoztatásáról. A közfoglalkoztatási program 
kezdetéről egyelőre nincs hír, talán április 01-jétől várható. A Tolna Megyei Kormányhivatal 
megoldotta Orsós Margit hosszú távú továbbfoglalkoztatását, tehát 1 fő áldozatsegítő 
munkatárs biztosan lesz a Tamási kistérségben. 
 
Elmondta, hogy az előző Társulási ülésen elhangzott, hogy megürülnek irodák a Városházán, 
így a Társulás munkaszervezetének két tagja díjmentesen beköltözhet az egyik irodába. A 
Társulás megtalálta a 2002 decemberében készült megállapodást, mely szerint a díjmentesen 
bérelheti húsz évig az emeletet. Amennyiben az épület munkahelyteremtő beruházás lehet, 
abban az esetben újra kell tárgyalni a megállapodást. Véleménye szerint, amíg nem találnak 
megoldást az Intézmények további gazdálkodására, addig nem érdemes semmilyen 
módosítást végrehajtani. 
 
További kérdés, hozzászólás nem lévén, Porga Ferenc elnök az ülést 14:30 órakor bezárta. 
 

 
 

Kmf. 
 
 
 

 
 
 

……………………………….. 
Gulyásné dr. Könye Katalin 

jegyző 
 
………….…………………….                              …………….…………………                               
Dr. Vanya- Szabó Ágnes       Porga Ferenc       
aljegyző         a Társulás elnöke    
 
 
 
 


